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KFR § 15 TN/2021:283 

Presentation av ny ordförande i kommunala funktionshindersrådet 

Ärendebeskrivning 
Ordförande Lennart Månsson presenterar sig för rådets representanter och meddelar att rådet 
numer organisatoriskt tillhör tekniska nämnden.  

Beslut: 
- Kommunala funktionshindersrådet har tagit del av informationen.  

 _________________________________  

Beslutet expedieras till: 
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KFR § 16 SN/2020:337, TN/2021:283 

Uppföljning av tidigare protokoll 

Ärendebeskrivning 
Lennart Månsson går igenom tidigare protokoll.  
Frågan kring aktivitetsledare på kommunens demensboende är klar, denne är nu anställd och 
verksam. 

Beslut: 
- Kommunala funktionshindersrådet lägger protokollet till handlingarna.  

 _________________________________  

Beslutet expedieras till: 
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KFR § 17 TN/2021:283 

Hemtjänsten - Utvärdering efter övertagandet (Funktionsrätt Lomma) 

Ärendebeskrivning 
Inför kommunala funktionshindersrådet sammanträde har Funktionsrätt Lomma inkommit med 
följande frågor kring hemtjänsten:  

- Utvärdering efter 1,5 år i egen regi, blev det bra/bättre? 
- Vad är kvar att utveckla/förbättra? 
- Skjuta till pengar från budgetöverskott? 
- Vi hör en del klagomål på språkkunskap? Vilka utbildningskrav finns på personalen? 

Minimum undersköterska? 
 

Socialförvaltningen har, via avdelningschef Anna-Maria Banck, inkommit med svar på ovannämnda 
frågor enligt bilaga.  

Under rådets sammanträde meddelar Eva Halléus (Funktionsrätt Lomma) att det i olika kanaler går 
rykten om att personal inte vill jobba för hemtjänsten i Lomma kommun. Pia Johnson (S) svarar att 
hemtjänsten är indelade i 4 olika områden, där de olika områdena har nått olika nivåer av framgång. 
Bilden av att personal skulle vara avskräckta att söka anställning i Lomma kommun delar hon inte, 
det har blivit betydligt bättre än hur det såg ut för några år sedan.  

Eva Halléus påtalar att det är kommunen som har den riktiga bilden av hur hemtjänsten fungerar och 
att man tydligare måste kommunicera detta. Hon ger förslag på att denna reklam får stor spridning i 
exempelvis media. Pia Johnson (S) svarar att hon tycker att kommunikationen ut mot medborgarna 
har blivit bättre, informationen via kommunens hemsida har förbättrats och mycket nyheter kommer 
ut via denna kanal. Samtidigt medger hon att det är svårt att nå ut utanför kommungränserna, och 
att äldre rykten som spridit sig till andra kommuner är svåra att bli av med. Britt Hjertqvist (L) 
stämmer in att dessa frågor behandlas väldigt ofta i kommunala pensionärsrådet, där rådet har 
representanter från kommunens olika pensionärsorganisationer. Dessa representanter är viktiga att 
kommunicera med för att ändra och påverka bilden av Lomma kommun som arbetsgivare. Curt Gelin 
(C) påtalar också att han fått höra mycket positiv kritik mot hemtjänsten de senaste månaderna.  
Detta stämmer också Monica Vikingsson (Demensföreningen) in i.  

Vid uppläsningen av de svar som socialförvaltningen har gett på inkomna frågor förtydligar Pia 
Johnson (S) att man inte skjuter till mer resurser till hemtjänstens budget än de anslag som redan 
medgivits. Det har satsats på viktiga administrativa stödfunktioner, men detta har inte tagit bort 
medel från personalsatsningar.  

Beslutsunderlag 
- Svar på inkomna frågor från socialförvaltningen  
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KFR § 17 (fortsättning) TN/2021:283 

Beslut: 
- Kommunala funktionshindersrådet har tagit del av informationen.  

 _________________________________  

Beslutet expedieras till: 
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KFR § 18 TN/2021:283 

Peabs underhåll - Skötsel yttre miljö (Funktionsrätt Lomma) 

Ärendebeskrivning 
Inför kommunala funktionshindersrådets sammanträde har Funktionsrätt Lomma inkommit med 
följande frågor kring PEABS underhåll av yttre miljö:  

- Får en del kritik, hur följs drift/avtal upp? 

Vid beredningen av ärendet under sammanträdet meddelar Eva Halléus att underhållet/skötseln av 
kommunens ytor är bristfällig på vissa platser. Eva visar via rådets sekreterare en bild på hur viss 
gatubelysning kan vara täkt av lövverk eller vara släckta. Detta kan innebära en risk för individer i 
området. Eva ger ett förslag om att det runt om i kommunen kan finnas utsedda representanter som 
kontrollerar skötseln och felanmäler detta till kommunen.  

Bengt Strengbom, projektchef på samhällsbyggnadsförvaltingen, svarar att det finns möjligheter för 
kommunens medborgare att enkelt göra en felanmälan till kommunen och att man är högst 
beroende av detta för att kunna utföra sitt uppdrag. Ett stort problem förvaltningen har i övrigt är att 
träd som inte tillhör kommunen inte kan beskäras av kommunen, utan att det är tomtägarens ansvar. 
Man jobbar mycket med att informera tomtägaren om dess ansvar för att tillgängligheten kring 
allmänna ytor ska begränsas.  

Vidare går diskussionen in på hur vissa allmänna ytor ser ut och underhålls.  

Bengt fortsätter sedan med att presentera sig och visar ett bildspel på hur skötsel och underhåll av 
kommunens allmänna ytor hanteras och upphandlas av samhällsbyggnadsförvaltningen. 

Christer Philipsson (KD) tar upp ett exempel om en lekplatsbänk som inte hade blivit lagad i upp till 
en månad efter att han felanmält ärendet till kommunen. Han menar att bänken var i så dåligt skick 
att någon hade kunnat skada sig och undrar hur förvaltningen resonerar kring prioriteringen av 
underhåll. Bengt Strengbom svarar att förvaltningen ska göra en bedömning av den inkomna 
anmälan samt vid vissa tillfällen på den aktuella platsen när en felanmälan inkommer. När en 
bedömning av skadan görs ska den prioriteras i hur akut skadan måste åtgärdas. Just i detta fallet är 
det beklagligt om den ansvarige tjänstepersonen som gjort bedömningen inte noterat hur stor skada 
det rör sig om och inte prioriterat behovet av åtgärd högre än vad den gjort.  I vanliga fall är just 
felanmälningar på lekplatser högt prioriterade.  

Lennart Månsson (M) fyller slutligen i att sedan fastighetsavdelningen och teknikavdelningen slagits 
ihop så ska samordningen av underhåll och skötsel av kommunens allmänna ytor förbättrats, då 
entreprenaden tidigare legat fördelat på två områden än ett och samma.  
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KFR § 18 (fortsättning) TN/2021:283 

Beslutsunderlag 
- Bild från Funktionsrätt Lomma  
- Bildspel från samhällsbyggnadsförvaltningen  

Beslut: 
- Kommunala funktionshindersrådet har tagit del av informationen.  

 _________________________________  

Beslutet expedieras till: 
  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sida 8 av 15 

 Sammanträdesdatum 
KOMMUNALA FUNKTIONSHINDERSRÅDET 2021-10-14 

Justerande  Utdragsbestyrkande 
Protokollet har justerats digitalt 

 

KFR § 19 TN/2021:283 

Långa bryggan - Tillgänglighet bad (Funktionsrätt Lomma) 

Ärendebeskrivning 
Inför kommunala funktionshindersrådets sammanträde har Funktionsrätt Lomma inkommit med 
följande frågor kring Långa Bryggan i Bjärred och om dess tillgänglighet: 

- Är frågan färdigutredd? 

- Vilken möjlighet till bad finns i norra eller södra kommundelen? 

Funktionsrätt Lomma noterar också att liften i Lomma har stått still under sommaren. 

Vid rådets beredning av ärendet redogör Lennart Månsson (M) om diskussionen kring Långa Bryggan 
som behandlades vid rådets tidigare sammanträde i april 2021. I dagsläget är byggnationen av den 
nya Långa Bryggan upphandlad och projektören är igång och designar den. Runt årsskiftet planeras 
byggnationen påbörjas.  

Eva Halléus påpekar att parkeringsplatserna för rörelsehindrade nere vid Långa Bryggans entré måste 
finnas kvar, och att man måste ta hänsyn till bredden av desamma. Vidare påpekar hon att 
förvaltningen måste ta i beaktande om var de olika stolparna placeras.  

Leif E Bjurström (Funktionsrätt Lomma) noterar att ärendet har behandlats i rådet under flera år. 
Frågan kring tillgängliga bad för alla medborgare i samhället är en viktig fråga för Funktionsrätt 
Lomma.  

Lennart Månsson (M) förklarar att det som finns med i underlaget idag är att det finns förstärkta 
handledningar i samband med nedstigning i vattnet och att bredden på bryggan har utökats. Det 
finns även möjlighet till att lättare komma ner till stranden via spänger.  
Frågan kring tillgänglighet har också behandlats genom en motion i kommunfullmäktige. Han vill 
dock notera att det finns möjligheter för tillgänglighetsanpassat bad i kommunen, genom liften i 
Lomma.  

Malin Stern (S) tillägger att hon är motionären för frågan som behandlats i kommunfullmäktige, hon 
anser att frågan kring tillgängligt bad är viktig. Det hon mest är orolig för just nu att är att nyckeln till 
badliften inte kommer finnas tillgänglig för utlåning under tiden då dykshoppen byter ägare. Bengt 
Strengbom svarar att förvaltningen har kontakt med den nya ägaren och att överlämningen av 
utlämnandet av nyckeln ska ske smidigt. Han lovar att ta med sig frågan till 
samhällsbyggnadsförvaltningen för att undvika att nyckeln inte skulle kunna lånas ut.  
Malin trycker på att informationen om uthyrningen av denna nyckel måste finnas tillgänglig.  
Bengt lovar att i samband med utskicket av detta protokoll återkomma med mer information i frågan 
till rådets representanter.  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sida 9 av 15 

 Sammanträdesdatum 
KOMMUNALA FUNKTIONSHINDERSRÅDET 2021-10-14 

Justerande  Utdragsbestyrkande 
Protokollet har justerats digitalt 

KFR § 19 (fortsättning) TN/2021:283 

När det kommer till själva badliften meddelar Bengt att komplexiteten kring en sådan är hög och att 
leverantörerna som kan uppfylla de krav som ställs är få. Att installera en badlift ute på Långa 
Bryggan anser förvaltningen inte vara möjlig på grund av de väderförhållande som råder där ute.  

Malin Stern (S) undrar om det finns något alternativt sätt än just en badlift, varpå Lennart svarar att 
det inte finns något sådant i dagsläget.  
Curt Gelin (C) frågar vidare om det åtminstone finns några planer på uteduschar ute på bryggan? 
Bengt svarar att det inte finns med i projekteringen av bryggan, men att det finns att tillgå via 
medlemskap hos badföreningen.  

Bengt tillägger också att en förstudie från kommunens verksamhet alltid kan beställas och att inga 
dörrar är stängda i frågan.  

Beslut: 
- Kommunala funktionshindersrådet har tagit del av informationen.  

 _________________________________  

Beslutet expedieras till: 
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KFR § 20 TN/2021:283 

Förslaget avseende revideringen av kommunala funktionshindersrådets reglemete - 
Var är det nu? (Funktionsrätt Lomma) 

Ärendebeskrivning 
Sekreterare Philip Nilsson redogör för att ärendet just nu bereds av samhällsbyggnadsförvaltningen i 
samband med att det kommunala funktionshindersrådets verksamhet har flyttat över till tekniska 
nämnden. Inget nytt har skett i ärendet sedan rådets senaste sammanträde, men att de synpunkter 
som rådet lämnade vid sitt föregående sammanträde inte lämnats onoterade.  

Leif E Bjurström (Funktionsrätt Lomma) påpekar att diskussionen som fördes vid dess tidigare 
sammanträde hade kunnat undvikas om rådets representanter fått fler möjligheter till påverkan av 
förslaget. Funktionsrätt Lomma önskar få samråda i samhällsbyggnadsförvaltningens beredning av 
ärendet. Sekreterare Philip Nilsson noterar Leifs önskemål och kommer i samband med 
expedieringen av detta protokoll framföra hans önskemål till samhällsbyggnadsförvaltningen.  

Beslut: 
- Kommunala funktionshindersrådet har tagit del av informationen.  

 _________________________________  

Beslutet expedieras till: 
Samhällsbyggnadsförvaltningen  
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KFR § 21 TN/2021:283 

Ny gymnasieskola - Tillgänglighet och fråga kring gymnasiesärskola (Funktionsrätt 
Lomma) 

Ärendebeskrivning 
Inför kommunala funktionshindersrådets sammanträde har Funktionsrätt Lomma inkommit med 
följande frågor kring en ny gymnasieskola: 

- Hur beaktar man tillgänglighetsfrågan? 

- Kommer det rymmas gymnasiesärskola? 

Emma Stålhammar (Funktionsrätt Lomma) fyller i:  

En grundsärskola håller just nu på att byggas i Lomma kommun, men vad händer när de har gått klart 
sin utbildning där? Behöver de söka sig till andra kommuner eller kommer kommunen planera att 
öppna för en gymnasiesärskola också?  

Malin Stern (S) svarar att barn- och utbildningsnämnden ser positivt på att gymnasieskolan innehåller 
en gymnasiesärskola och att förvaltningen utreder denna fråga just nu. Vidare noterar hon att det är 
viktigt att kommunen också ska kunna erbjuda platser på andra kommuners gymnasiesärskolor, 
oavsett om kommunen själv får en gymnasiesärskola eller inte. Klart är i alla fall att det högst troligt 
kommer bli en gymnasieskola i kommunen efter kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
som tar ställning i frågan under hösten tillägger Lennart Månsson (M).  

Beslut: 
- Kommunala funktionshindersrådet har tagit del av informationen.  

 _________________________________  

Beslutet expedieras till: 
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KFR § 22 TN/2021:283 

Information från nämnderna 

Ärendebeskrivning 
Britt Hjertqvist (L) och Pia Johnson (S) förklarar att det hänt mycket inom socialnämnden inom de 
närmaste månaderna. Arbetet med övertagandet av kommunens särskilda boende har varit en stor 
punkt som förvaltningen jobbat hårt med. Socialnämndens ekonomi har stabiliserats efter några år 
av stora underskott. Samtidigt har en pandemi pågått som kommunen varit mycket förskonade ifrån. 
Christian Kampmann (L) fyller i att socialförvaltningens goda arbete har bidragit till så få fall inom 
våra särskilda boende. Vidare förklarar Britt och Pia att det snart ska öppna ett nytt serviceboende.  

Malin Stern (S) förklarar att barn- och utbildningsnämndens förvaltning (UKF) genomför en större 
översyn av tillgängligheten kring dess förskolor, förhoppningsvis kan en liknande översyn även göras 
på grundskolan. Några förhandsbesked om status kan hon dock inte meddela då resultatet skulle 
presenteras under hösten.   

Emma Köster (M) förklarar att miljö- och byggnadsnämnden har infört Expresslov genom sin 
förvaltning, innebärande att bygglovsprocessen förkortas avsevärt. Detta har fått ett oerhört 
genomslag och fått mycket beröm. Vidare förklarar hon att miljö- och byggnadsnämnden fortsatt har 
haft sitt tillsynsuppdrag på kommunens olika restauranger, varvid ansvaret har utökats i samband 
med pandemin.  

Representanter från kultur- och fritidsnämnden saknas vid kvällens sammanträde men Pia Johnson 
(S) slår ett slag för kommunens Kulturfest i Lomma och Bjärred.  

Lennart Månsson (M) meddelar att entreprenören för byggnationen av idrottshallen av Rutsborg är 
klar samt att entreprenören för byggnationen av grundsärskolan också är klar. Cykel- och gångvägen 
mellan Bjärred – Lomma nu delvis är klar och har breddats avsevärt mycket mer än hur det såg ut 
tidigare. Bengt Strengbom fyller vidare i att vägen till Lomma Beachhouse ska bli mer tillgänglig.  

Beslut: 
- Kommunala funktionshindersrådet har tagit del av informationen.  

 _________________________________  

Beslutet expedieras till: 
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KFR § 23 TN/2021:283 

Information från representanterna och rapport från utskottet för 
tillgänglighetsfrågor 

Ärendebeskrivning 
Eva Halléus vill påpeka för de förtroendevalda att olika beslut har stor påverkan på olika individer. 
Exempelvis lyfter hon upp frågan kring att ändrade förutsättningar för färdtjänst påverkar många 
individer i dess resande till och från olika områden.  

Christer Philipsson (KD) kopplar vidare frågan kring färdtjänst till seniorers möjlighet till att åka 
kollektivt. I dagsläget erbjuds seniorer över 75 år att åka gratis på kommunens bekostnad inom 
kommunen, men att det inte borde begränsas till detta. Möjligheten till att resa och upptäcka är 
positivt för folkhälsan och kommunens representanter borde, i samtal med Region Skåne, uppmana 
till mer resande med kollektivtrafik.  

Monica Vikingsson (demensförbundet) meddelar att föreningen behöver hitta alternativ till dess 
uppskattade julfest med anledning av pandemin.  

Beslut: 
- Kommunala funktionhindersrådet har tagit del av informationen.  

 _________________________________  

Beslutet expedieras till: 
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KFR § 24 TN/2021:283 

Beslut om sammanträdestider år 2022 

Ärendebeskrivning 
Kommunala funktionshindersrådet sammanträder i enlighet med sitt reglemente en gång per halvår. 
Kommunala funktionshindersrådet ska enligt reglementet fastställa nästa års sammanträdestider vid 
årets sista sammanträde.  

Vid beredningen av ärendet föreslår Lennart Månsson (M) lite ändringar i förhållande till förslaget.  

Beslutsunderlag 
- Förslag till sammanträdestider för kommunala funktionshindersrådet 

Beslut: 

- Kommunala funktionshindersrådet beslutar att kommunala funktionshindersrådet 
sammanträder 2022-04-07 klockan 17:00 och 2022-10-06 klockan 17:00.  

 _________________________________  

Beslutet expedieras till: 
Tekniska nämnden  

Kommunstyrelsen 

Socialnämnden 
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KFR § 25 TN/2021:283 

Övrigt 

Ärendebeskrivning 
Eva Halléus har noterat att vissa av näringsidkarna i kommunen har bristfälliga 
tillgänglighetsanpassade lösningar in till eller i dess lokaler. Emma Köster (M) tar med sig detta till 
samhällsbyggnadsförvaltningen.  

Emma Stålhammar lämnar sina synpunkter och önskemål på hur kommunen planerar att lösa 
trafiksituationen i samband med byggnationen av den nya grundsärskolan. Bengt Strengbom tar med 
sig de framförda synpunkterna till förvaltningen.  

Leif E Bjurström har fått meddelat till sig av en god man att förflyttningen av ett LSS boende har 
medfört problem för brukarna. Han undrar hur kommunen resonerat, vem som tagit beslutet om 
förflyttningen av de boende samt hur man kontaktat de anhöriga och eventuella anhöriga/goda män. 
Pia Johnson (S) lägger till att socialnämnden tagit beslutet och att förvaltningen har haft samtal med 
de boende och dess anhöriga. De boende ska enligt förvaltningen vara nöjda med förflyttningen, 
medans det i vissa fall tillkommit synpunkter från de anhöriga/goda männen. Ingen har dock 
tvångsförflyttats, utan flytten har varit frivillig.  

Slutligen noterar Leif E Bjurström att Lomma kommun återigen inte fördelat hela summan av 
habiliteringsersättningen från staten till kommunens brukare. Socialnämndens representanter svarar 
att kommunen gör bedömningen att det är bättre att stegvis höja habiliteringsersättningen med 
hjälp av det statliga bidraget, men att inte göra sig beroende av det för att kunna betala ut 
densamma.  

Beslut: 
- Kommunala funktionshindersrådet har tagit del av informationen.  

 _________________________________  

Beslutet expedieras till: 
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